
ÅBENT BREV TIL: 

Socialborgmester Mikkel Warming, Københavns Kommune 

Mikkel.warming@sof.kk.dk 

København den 2. april 2013 

Kære Mikkel Warming, 

 

Det er med stor tristhed og blødende hjerte vi lægger ører til dine udtalelser i pressen. 

Du anerkender ikke en kritisk rapport over arbejdsforholdene i Handicap Center København 
(HCK). 

”Det er ikke sikkerheds- og sundhedsmæssigt forsvarligt at være sagsbehandler i Handicap Center 
København”. Denne vurdering er under 14 dage gammel. Hvis du som Socialborgmester 
underkender faglige vurderinger, forstår vi forældre bedre, at ledelsen i HCK underkender de 
faglige vurderinger der ligger i vores børn sager. 

Det er mere reglen end undtagelsen at der ikke reageres på underretninger og indberetninger fra 
forskellige faggrupper med kendskab til vores børns funktionsnedsættelser. På denne baggrund 
overvejer et større antal forældre politianmeldelse efter straffelovens §§ 156 & 157. 

Vi er mange forældre, der gerne lægger bolig til en arbejdspladsvurdering (APV) af de forhold, som 
mange handicapfamilier lever under. Vi arbejder ofte 24 timer i døgnet, skal selv lægge ud for 
nødvendige merudgifter, og alle har i perioder oplevet ikke at modtage deres løn til tiden, eller en 
korrekt beregning. (§42) 

Forældregruppen er vokset fra 58 medlemmer til 113 på få dage og 126 mere er på vej. Vil du 
også afvise vores kritik af de groteske forhold, der finder sted i HCK? Dit personale arbejder trods 
alt kun 8 timer om dagen, og vi er bekendt med deres urimelige arbejdsforhold. Eksempelvis har 
de kompetence til at nedjustere en bevilling, men ingen kompetence til at opjustere, uanset der 
ligger dugfriske vurderinger fra relevante faggrupper. Her skal der konsekvent gives afslag 
hvorefter familien er henvist til 12-18 måneders ventetid, før deres klagesag afgøres i det sociale 
nævn. 

Du inviterer til dialog, men al genopretning af tillid til forældrene, kan kun ske ved et markant 
ledelsesskift i HCK og en systematisk gennemgang af kvaliteten i de sager der er hastebehandlet 
de sidste mange år.  

Du afviser forældrekritikken med det er vigtigt i overholder lovgivningen. Den brydes dagligt ved, at 
undlade tværfaglige vurderinger, når der skal opfølges i den enkelte sag. Læs: Helhedsorienteret 
indsats. Vi har erfaring med HCK IKKE overholder lovgivningen, hvor mange konkrete sager vil du 
have på dit bord? 

Vi finder det uacceptabelt, at Børneområdet ledes af jurister og ikke mindst sagsbehandler 
familierne. Det er afgørende i dialogen mellem HCK og forældrene, at sagsbehandlingen 
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varetages og vurderes af personale med socialpædagogisk og sundhedsfaglige kompetencer. Det 
er handicappede børn vi taler om, hvordan kan man løfte opgaven uden brug af varme hænder? 

Vi oplever forældre der er skræmt fra vid og sans når de har gennemført opfølgningsmøder. Vi 
hører forældre der trues med forældrepålæg, såfremt de ikke lader deres barn indskrive på det 
behandlingstilbud HCK peger på. Behandlingstilbud hvor andre børn har været udsat for utallige 
magtanvendelser, nogen er stadig sygemeldt, andre børn har mareridts omkring deres oplevelser.  

Du skulle skamme dig, helt ind i dit sociale hjerte, hvis du ikke lytter til den massive kritik af 
forholdene og reagerer omgående. Så kan du simpelthen ikke være i front for det sociale område, 
som i al din sendetid, har været præget af overgreb, omsorgssvigt og lemfældig forvaltning af 
borgernes rettigheder. 

Du beklager den mur af dokumentationskrav, vi forældre møder – det største problem er, at vi er 
overladt til at sagsbehandle os selv, uden kompensation. Den tid skal vi stjæle fra pasningen af 
vores børn. Vi bliver pålagt en massiv arbejdsbyrde uden nogen former for kompensation, i form af 
ekstra pasning eller aflastning. Derudover er vi også afskåret fra løbende rådgivning og vejledning. 

En anerkendelse af forældres arbejdsindsats kunne passende udløse en straksbevilling på 10 
timer ugentligt, til de enkelte sager er kommet tilbage på rette spor. 

Vi takker for din invitation til dialogmøde, hvor vi gerne konkretiserer vores kritik – dog mener vi, at 
tiden for dialog for længst er udløbet, der skal konkret handling bag dit ønske om dialog. Ellers 
bruger vi gerne vores tid på andet. Vi har modtaget en invitation til møde i Socialudvalget onsdag 
den 3. april, hvilket vi naturligvis har takket ja til. Hvis det er muligt med deltagelse af gruppens 
talsperson Advokat Gry Rambusch. 

Med venlig hilsen 

 

Forældregruppen til handicappede børn i København foraeldre@yahoo.dk 

 

Gruppens talsperson 

Advokat Gry Rambusch 

CPH Lex Advokaterne 

 

cc.: 

Socialminister Karen Hækkerup 

Socialudvalget i Folketinget 

Borgerrepræsentationen i København  
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Socialudvalget København 

 


